

Representative Office of Japan to the P.A. Al-Wataniah Towers 5th Fl., Al-Bireh Municipality St., Al-Bireh Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123 <u>repjapan@repjapan.ps</u>

PRESS RELEASE

March 2nd, 2010

Japan's New Assistance to the PA for

Support for the Public Activities of the Communities in Jordan Valley

1. The Government of Japan has decided to extend a community empowerment grant aid, totaling 1.176 billion Yen (approximately USD 12 million), to the Palestinian Authority (PA), in order to support public activities in Jordan Valley in West Bank, including Area "C". Notes to this effect was signed and exchanged on March 2, 2010 in Ramallah between Mr. Naofumi Hashimoto, Representative of Japan to the PA, and H.E. Dr. Salam Fayyad, Prime Minister/Minister of Finance of the PA.

2. With this grant, the Ministry of Local Government will implement 24 projects in coordination with all the stakeholders in local communities, namely, (a) 4 projects for upgrading public health clinics, (b) 5 projects for establishing and extending schools, (c) 7 community projects for building community centers, provision of one school bus and water tankers, (d) 4 projects for constructing and rehabilitating community roads, (e) 3 projects for electricity network rehabilitation and upgrading power supply capacity, and (f) 1 project for improvement of veterinary services.

3. Through this grant assistance for these 24 projects, the Government of Japan intends to further support the peace-making efforts by H.E. President Dr. Mahmoud Abbas and the 13th Government Program to establish a viable independent Palestinian State under a two-state solution, with a focus on local community needs in social sectors, as well as particular attention on the strategic importance of the Jordan Valley.

4. The Government of Japan has extended its official development assistance since 1993 a total amount of USD 1.05 billion to the Palestinian people, ranging from economic and social development to humanitarian assistance.

(END)



Representative Office of Japan to the P.A. Al-Wataniah Towers 5th Fl., Al-Bireh Municipality St., Al-Bireh Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123 repjapan@repjapan.ps

2010/03/02

بیان صحفی

دعم النشاطات العامة للمجتمعات المحلية في غور الأردن بتمويل من حكومة اليابان

- قررت حكومة اليابان تمديد منحة مالية لتمكين المجتمعات المحلية لتصل الى 1.176 مليار ين (حوالي 12 مليون دولار) إلى السلطة الفلسطينية، من أجل دعم النشاطات العامة في وادي الأردن في الضفة الغربية، بما في ذلك منطقة "C". و في هذا الصدد تم تبادل وتوقيع مذكرة المنحة في 2 مارس، 2010 في رام الله بين السيد نأو فومي هاشيموتو، ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية، والدكتور سلام فياض، رئيس الوزراء ووزير المالية في السلطة الفلسطينية.
- من خلال هذه المنحة ستقوم وزارة الحكم المحلي بتنفيذ 24 مشروعا بالتنسيق مع جميع الجهات المعنية في المجتمعات المحلية، وهي (أ) 4 مشاريع لتحسين عيادات الصحة العامة، (ب) 5 مشاريع لإنشاء وتوسعة مدارس، (ج.) 7 مشاريع مجتمعية لبناء مراكز مجتمعية، وتوفير حافلة مدرسية وصهاريج مياه، و (د) 4 مشاريع لانشاء وإعادة تأهيل طرق داخلية، و (ه.) 3 مشاريع لإعادة تأهيل شبكة الكهرباء ورفع قدرة الطاقة الكهربائية، و (و) مشروع لتحسين البطرية المحلية، و هي المحلية، و هي النقاح مع مشاريع لانشاء وتوسعة مدارس، (م.)
- 3. تعتزم حكومة اليابان من خلال هذه المنحة لهذه المشاريع الأربع والعشرون، بتقديم المزيد من الدعم لجهود صنع السلام التي يقودها الرئيس الدكتور محمود عباس وبرنامج الحكومة الثالثة عشر لاقامة دولة فلسطينية مستقلة قابلة للحياة في إطار مبدأ حل الدولتين، مع التركيز على احتياجات المجتمعات المحلية في القطاعات الاجتماعية، وإيلاء المتمام خاص على الأهمية الاستراتيجية لغور الأردن كذلك.
- 4. قدمت حكومة اليابان مساعدات انمائية رسمية منذ عام 1993 بمبلغ إجمالي 1.05 مليار دولار أمريكي للشعب الفلسطيني، بحيث شملت مساعدات للتنمية الاقتصادية والاجتماعية ومساعدات إنسانية كذلك.

(النهاية)